

本校沒有新生暑假作業，但有自主學習學習指引，建議同學可以到以下兩個平台進行自主學習：



## 1. 酷課雲 <https://cooc.tp.edu.tw/>

The screenshot shows the Taipei Cooc-Cloud website interface. At the top, there is a navigation bar with the Taipei Cooc-Cloud logo, a search bar, and buttons for '了解防疫不停學', '親子綁定', and '登入'. The main content area features a large banner for the '112年臺北酷課雲暑假自主學習活動直播課程'. The banner includes two QR codes and detailed information about the courses:

- [112年臺北酷課雲多元培力課程]**
  - 課程內容：國小-高中職英語、藝術、程式課程共31門，每門40名，共1,240名。
  - 報名時間：即日起至6月28日（星期三）中午12時止。
  - 課程時間：112年7月3日（星期一）至8月25日（星期五）止。
  - 報名網址：<https://forms.gle/a22KzFsHAKjS2vXj8>
- [112年臺北酷課雲國中高中銜接課程]**
  - 課程時間：112年6月26日（星期一）至112年7月28日（星期五）
  - 21門精華課程：
    - 升大學：學習歷程檔案等11門系列課程。
    - 升高中：英文、數學、資訊科技、化學、生物。
    - 升國中：數學、生物、資訊科技。

At the bottom of the banner, there are logos for the Taipei City Government Education Bureau, Taipei Cooc-Cloud, Taipei Digital Learning Education Center, and Taipei City Senior High School.

臺北市政府教育局於6月26日(星期一)至8月31日(星期四)規劃暑假自主學習活動，鼓勵全國學生一起來酷課雲 Youtube 頻道學習、留言互動，便能獲得自主學習證書及抽獎資格一次，每個學生最多有五次抽獎機會！相關訊息將公告於臺北酷課雲平臺

<https://cooc.tp.edu.tw/>

或點擊報名 112 年臺北酷課雲暑假自主學習活動直播課程  
報名網址：

<https://forms.gle/a22KzFsHAKjS2vXj8>



## 2. ewant 育網平台 <https://www.ewant.org/>



The screenshot shows the ewant platform homepage. The main banner features a large trophy icon and the text '2023 全國高中數位課程自主學習成果競賽' (2023 National High School Digital Course Autonomous Learning Achievement Competition). Below the banner, it says '報名及徵件時間 4/1起~7/31止' (Registration and submission time from 4/1 to 7/31). The page includes a navigation menu on the right with categories like '語言學習', '程式語言', '數據分析', '職場技能', '生活品味', '學霸之路', '人工智慧', and '英語授課'. The top navigation bar includes a search bar and a language selector set to '繁體中文 (zh\_tw)'.

# 112 學年度臺北市立陽明高中

## 高一新生暑期自主學習指引

歡迎各位加入陽明高中的大家庭，我們是一個全校做專題的學校，期望在 108 課綱的課程設計下，發揮「自動、互助、共好」的精神，保持學習的好奇心，持續在自己的興趣上探索，各自在自己深掘的領域，成為陽明 Top One。

為了幫助大家在未來能在知識的海洋中，能完成自主學習、找到專題題目，我們設計這份暑假學習指引：

請到國立陽明交通大學維護的 ewant 育網平台 <https://www.ewant.org/>，上面有許多課程可選修，建議你從免費課程開始，修習有興趣的課程，開啟在陽明高中自主學習的第一步。

(註：不必花錢下載證書)

The image shows the ewant platform website interface. At the top, there is a navigation bar with the ewant logo, a search bar, and a language selector (zh\_tw). Below the navigation bar is a large banner for the '2023 全國高中數位課程自主學習成果競賽' (2023 National High School Digital Course Self-Learning Achievement Competition). The banner features a trophy icon, the text '2023 育網盃', and a photo of students holding a sign that says 'ewant 自主學習方式'. Below the banner is a row of six circular navigation icons: '縣市高中專區' (County/City High School Special Area), '高中生' (High School Student), '大學學分' (University Credit), '在職進修' (In-service Education), '興趣學習' (Interest Learning), and '教師增能' (Teacher Empowerment). On the right side of the banner, there is a vertical menu with various course categories: '語言學習' (Language Learning), '程式語言' (Programming Language), '數據分析' (Data Analysis), '職場技能' (Workplace Skills), '生活品味' (Life Taste), '學霸之路' (Academic Path), '重人工智慧' (Focus on AI), and '英語授課' (English Instruction).

【影片】ewant 平臺\_學生端操作簡介

<https://reurl.cc/RzW2xr>



【google 文件】ewant 平臺學生操作手冊\_20221027

<https://reurl.cc/VLNnX6>



在註冊後有，點選課程探索，可以看到有 14 大類課程，

1. 藝術創作類(Art)
2. 工程類(Engineering)
3. 隨選課程(Self-Paced)
4. 史地類(History and Geography)
5. 人文社會類(Humanities and Social Science)
6. 資訊類(Information Technology)
7. 語言文學類(Language and Literature)
8. 管理類(Management)
9. 數學類(Mathematics)
10. 醫療類(Healthcare)
11. 哲學宗教類(Philosophy&Ethics)
12. 法政類(Law)
13. 心理類(Psychology)
14. 基礎科學類(Science)

在註冊完成後，請點選【所有課程】



課程選擇【免費課】



擇你有興趣的類別

The screenshot shows the ewant platform homepage. At the top, there is a navigation bar with the ewant logo, a search bar, and a language selector set to '繁體中文 (zh\_tw)'. Below the navigation bar, the main heading is 'ewant 育網開放教育平台'. A secondary navigation bar includes '近期熱門課程', '開課單位', '課程類別', '免費課', and '關鍵字'. A dropdown menu is open under '課程類別', listing various categories such as Science, Management, Engineering, Art, Psychology, Humanities and Social Science, Information Technology, Healthcare, History and Geography, Mathematics, Law, Language and Literature, Philosophy & Ethics, and Self-Paced. Below the dropdown, four course cards are visible: '現代公民的量子素養' (Modern Citizen's Quantum Literacy), 'AI智慧創新應用' (AI Smart Innovation Application), '數位輔助--YouTube英語看世界' (Digital Assistant--YouTube English to Watch the World), and '初級日語' (Beginner Japanese).

如果你不知道從何開始，建議你選人文社會類課程，選擇修習課程

例如：翻轉學習力：省力讀書有門道(111 高中自主學...)

因為它的時數少，你可以在最短的時間完成它，比較容易得到成就感！

重點還在，這個課程可以幫助你理解及反思自己的學習，讓你的高中學習更順利！

This screenshot shows the ewant platform homepage with a search filter applied. The '課程類別' dropdown is set to '人文社會類Humar'. The search results show four course cards: '翻轉學習力：省力讀書有門道 (111高中自主學...)' (Flipping Learning: Saving Effort in Reading has a Secret (111 High School Self-Learning...)), 'FM-淺談教育哲學' (FM-Exploring Educational Philosophy), '藝術賞析' (Art Appreciation), and 'MVP夢工場 - 排球技術訓練 (112高中自主學習)' (MVP Dream Factory - Volleyball Technical Training (112 High School Self-Learning)).

【註】上圖圖例課程已經不能選，但有相同課程，開課時間 2023/07/01~2024/06/30 可選

## 點選報名學習

課程探索 合作夥伴 最新消息

繁體中文 (zh\_tw)

### 課程資訊



**翻轉學習力：省力讀書有門道 ( 111 高中自主學習 )**

教師: 陳鏗任  
國立陽明交通大學

自 2022/07/01 ~ 2023/06/30    2小時/3週 (已經開始)

報名至: 2023/06/30

[報名學習](#)    [高中自主學習專區](#)



摘要   課程目標   授課教師   課程進度表   課程內容   上課形式   評分標準   證書資訊

#### 摘要

本課程建議之高中學群為【教育學群】  
本課程建議之高職群別為【一般科目】

本課程提供翻轉學習力：省力讀書有門道 自主學習計劃書範例。

此為高中自主學習申請計劃書參考範例，請依據實際狀況增減修改內容。

TOP Message

## 閱讀報名課程榮譽條款(會開新頁面)

並按下報名學習

課程探索 合作夥伴 最新消息

繁體中文 (zh\_tw)

### 課程資訊



**翻轉學習力：省力讀書有門道 ( 111 高中自主學習 )**

教師: 陳鏗任  
國立陽明交通大學

自 2022/07/01 ~ 2023/06/30    2小時/3週 (已經開始)

報名至: 2023/06/30

[報名學習](#)    [高中自主學習專區](#)



摘要   課程目標   授課教師   課程進度表   課程內容   上課形式   評分標準   證書資訊

#### 摘要

本課程建議之高中學群為【教育學群】  
本課程建議之高職群別為【一般科目】

本課程提供翻轉學習力：省力讀書有門道 自主學習計劃書範例。

此為高中自主學習申請計劃書參考範例，請依據實際狀況增減修改內容。

TOP Message

#### 確認

請詳閱報名課程榮譽條款，並按下「報名學習」鍵，即可報名成功。  
請耐心等待網頁跑完，不要中途關閉頁面囉！

[報名學習](#)    [取消](#)

## 填寫報名資料

The screenshot shows a web browser window displaying the Ewant registration page. The page title is '高中自主學習課程' (High School Self-Directed Learning Course). The main heading is '報名資料填寫' (Registration Information Filling). The form includes the following fields and options:

- 課程名稱: 翻轉學習力：省力讀書有門道 (111高中自主學習)
- 姓名: [Redacted]
- Email: [Redacted]
- 學員資訊: [Redacted]
- 真實姓名: [Redacted]
- 性別:  男  女
- 身分:  高中職學生  高中職教師  其他 [Redacted]
- 我已閱讀「服務條款」和「榮譽條款」並同意
- Buttons: 取消 (Cancel), 完成 (Complete)

The Windows taskbar at the bottom shows the time as 下午 01:48 on 2023/6/19.

就能進入課程囉！

The screenshot shows the Ewant course page for '翻轉學習力：省力讀書有門道 (111 高中自主學習)'. The page features a navigation bar with '課程探索', '合作夥伴', '最新消息', and a search bar. The course information is as follows:

- 課程名稱: 翻轉學習力：省力讀書有門道 (111 高中自主學習)
- 教師: 陳鏗任
- 國立陽明交通大學
- 自 2022/07/01 ~ 2023/06/30
- 總 2小時/3週 (已經開始)
- 報名至: 2023/06/30
- Buttons: 進入課程 (Enter Course), 高中自主學習專區 (High School Self-Directed Learning Special Area)

The page includes a video player with the Ewant logo and a navigation menu with the following tabs: 摘要 (Summary), 課程目標 (Course Objectives), 授課教師 (Instructor), 課程進度表 (Course Schedule), 課程內容 (Course Content), 上課形式 (Class Format), 評分標準 (Evaluation Standards), and 證書資訊 (Certificate Information). The '摘要' (Summary) section contains the following text:

**摘要**

本課程建議之高中學群為【教育學群】  
本課程建議之高職群別為【一般科目】

本課程提供翻轉學習力：省力讀書有門道 自主學習計劃書範例。

此為高中自主學習申請計劃書參考範例，請依據實際狀況增減修改內容。

At the bottom right, there are 'TOP' and 'Message' icons.

你可以看到課程綱要



The screenshot shows the Ewant platform interface. The top navigation bar includes the Ewant logo, a user profile icon, and the text '登入 from ewant 育網開放教育平台' and '繁體中文 (zh\_tw)'. The left sidebar contains a menu with '課程資訊' (Course Information) selected, and sub-items: '課程綱要' (Course Outline), '內容管理' (Content Management), '學習管理' (Learning Management), and '操作手冊' (User Manual). The main content area is titled '課程資訊' and features a course card for '翻轉學習力：省力讀書有門道 (111高中自主學習)'. The card includes a book icon with 'LEARNING HOW TO LEARN' text, the course title, a video player showing a book cover, and details: '課程類別: 人文社會類 Humanities and Social Science', '教師: 陳麗任', '2022/07/01~2023/06/30', '2小時/3週 (已經開始)', and '報名至: 2023/06/30'. Below the card is a navigation bar with tabs: '摘要' (Summary), '課程目標' (Course Objectives), '授課教師' (Instructor), '課程進度表' (Course Schedule), '課程內容' (Course Content), '上課形式' (Class Format), '評分標準' (Grading Criteria), and '證書資訊' (Certificate Information). The '摘要' tab is active, showing the text: '本課程建議之高中學群為【教育學群】' and '本課程建議之高職群別為【一般科目】'. A 'TOP' button is located at the bottom right of the summary section. The URL at the bottom is 'https://cu05.ewant.org/blocks/course\_menu/information.php?id=673'.

在課程地圖可以看到完整課程



The screenshot shows the Ewant platform interface. The top navigation bar is identical to the previous screenshot. The left sidebar menu has '課程地圖' (Course Map) selected. The main content area is titled '翻轉學習力：省力讀書有門道 (111高中自主學習)'. Below the title is a '公告' (Announcement) section with a '公告' icon and a '您的進度' (Your Progress) indicator. The course map is displayed as a list of four units, each with a play button icon and a '主題' (Topic) label on the right. The units are: 1. 'ewant學習簡單上手：學習平台功能教學' (Topic 1), 2. '你沒有聽過的學習' (Topic 2), 3. '成為記憶高手' (Topic 3), and 4. '大腦連結與考試必勝法' (Topic 4). A '全部展開' (Expand All) and '全部縮合' (Collapse All) toggle is located above the list. A '指引：點按單元名稱將顯示或隱藏該單元' (Guide: Click the unit name to show or hide the unit) is also present. On the right side, there is a '未來事件' (Future Events) section listing three '第一週的複習小測驗 關閉' (First Week Review Quiz Closed) events, each scheduled for '06月30日 週五, 下午 11:59'. Below this is a '進行行事曆...' (View Calendar...) button. At the bottom right, there is a '最近活動紀錄' (Recent Activity Record) section.

完成課程，會有測驗可以檢視自己的學習狀況：

單元	名稱	提交截止時間	分數
你沒有聽過的學習	第一週的複習小測驗	2023-06-30 23:59:00	100.00/100.00
成為記憶高手	第二週的複習小測驗	2023-06-30 23:59:00	100.00/100.00
大腦連結與考試必勝法	第三週的複習小測驗	2023-06-30 23:59:00	100.00/100.00

分數範圍	人數
0-9	135
10-19	0
20-29	10
30-39	5
40-49	5
50-59	5
60-69	5
70-79	5
80-89	5
90-99	10
100	5

在各課程中的課程地圖，全部展開後在第一部分的內容中，也會提供該課程的自主學習計畫書的範例，可以作為未來在學習歷程檔案的自主學習計劃的示例。

您的進度

未來事件

- 第一週的複習小測驗 關閉 06月30日 週五, 下午 11:59
- 第二週的複習小測驗 關閉 06月30日 週五, 下午 11:59
- 第三週的複習小測驗 關閉 06月30日 週五, 下午 11:59

進入行事曆...

期望各位同學在完成第一個課程，可以繼續在這個平台上學習各種有興趣的課程，作為未來成為陽明 Top One 的養分！

暑假學習愉快